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Přídavné jméno v přívlastku 
 

 

 

en fin bil den fine bilen fine biler  de fine bilene 

et fint hus det fine huset fine hus de fine husene 



Adjektiva se dělí na 

• A. s pravidelným skloňováním 

• B. s nepravidelným skloňováním 

• C. nesklonná adjektiva 



B. nepravidelná 

• 1. končící na –ig (nepřijímají –t)  VANSKELIG, VENNLIG 

• 2. končící na –t (nepřijímají –t) KORT, INTERESSANT 

• 3. končící na –sk (nepřijímají –t) NORSK, FANTASTISK 

• 4. končící na –d (nepřijímají –t) SOLID, GLAD, FREMMED 

• 5. další nepravidelnosti v pravopisu a výslovnosti 



5. Další nepravidelnosti 

• gammel – gammelt – gamle 

• vakker – vakkert – vakre 

• ny – nytt – nye 

 

• blå – blått – blå 

• grå – grått - grå 



C. Neskloňují se tyto typy adjektiv 

• končící na samohlásku  s důrazem: BRA, SJALU, EDRU 

• končící na samohlásku bez důrazu: STILLE, BEDRE, SOVENDE, MODERNE 

• většina adjektiv končících na –s: GRATIS, STAKKARS,  FELLES 

 



GOD + HVIT – změny ve výslovnosti! 

• God – godt – gode 

• Hvit – hvitt - hvite 


